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Protokoll 2/2024 
 

Tid Onsdagen den 10 april 2024 kl. 13.00 – 15.00 

Plats Gamla biblioteket, Tekniska Nämndhuset 

Paragrafer  §§ 1-8 

Stefan Mattsson Dolores Back 

Närvarande 

Ledamöter 
Stefan Mattsson, ordföranden (Synskadades Riksförbund 
Stockholms stad) 
Dolores Back, vice ordföranden (Neuroförbundet Stockholm) 
 
Carin Lemberg (DHR – Delaktighet, Handlingskraft, Rörelsefrihet 
– Stockholmsavdelningen)  
Britt-Inger Stjernström (Reumatikerföreningen Stockholm) 
Eva Söderbärj (FUB Stockholm – För barn, unga och vuxna med 
utvecklingsstörning) 
Uno Olofsson (Ångestföreningen i Stockholm) 

Tjänstemän 
Kerstin Thörner, rådets sekreterare 
Ali Eroglu, fastighetskontoret §§ 1-6 
Daniel Persson, miljöförvaltningen, § 5 
Åsa Hoffmann, miljöförvaltningen, § 5 
Anneli Johansson, miljöförvaltningen, § 5 
Amanda Salguero, miljöförvaltningen, § 5 
Arne Jamtrot, miljöförvaltningen, § 5 
Emily Tjäder, miljöförvaltningen, § 5 
Zagros Shaker, fastighetskontoret, § 6 
  



 Råd för funktionshinderfrågor 2024-04-10 

 

 

 Sida 2 (11) 

 
  
 

 

 
https://start.stockholm  

§ 1 
Val av justerare 

Beslut 
Rådet utser vice ordföranden Dolores Back att tillsammans med 
ordföranden Stefan Mattsson justera dagens protokoll. 
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§ 2 
Dagordningen fastställs 

Beslut 
Dagordningen godkänns. 
  



 Råd för funktionshinderfrågor 2024-04-10 

 

 

 Sida 4 (11) 

 
  
 

 

 
https://start.stockholm  

§ 3 
Föregående protokoll 

Beslut 
Rådet godkänner protokoll 1/2024 från rådets sammanträde den 7 
februari 2024 och protokoll 1/2024 inklusive bilagor från 
idrottsnämnden och Stockholm Globe Arena Fastigheter AB, 
fastighetsnämnden och miljö- och hälsoskyddsnämnden 
sammanträde den 6 mars 2024. 
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§4 
Inkomna skrivelser och protokoll 

Beslut 
Rådet lägger skrivelserna till handlingarna. 

Sammanfattning 
Rådet tar del av följande protokoll:  

 Protokoll 7/2023 från trafiknämnden och Stockholms Stads 
Parkerings ABs råd för funktionshinderfrågor från den 4 
december 2023.  

 Protokoll 1/2024 från kommunstyrelsens råd för 
funktionshinderfrågors sammanträde den 5 februari 2024. 

 Protokoll 1/2024 från trafiknämnden och Stockholms Stads 
Parkerings ABs råd för funktionshinderfrågor från den 19 
februari 2024. 
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§5 
Introduktion och aktiviteter till rådets valda 
fokusområden kopplat till miljö- och 
hälsoskyddsnämndens verksamhetsområden 

Beslut 
Rådet tackar för informationen.  

Livsmedelsinformation - Märkningens storlek och 
läsbarhet 
Daniel Persson, avdelningschef livsmedelskontrollen, föredrar 
lagstiftningen kring livsmedelstillsyn och märkning av livsmedel. 
 
Daniel föreslår att rådets fokusområde ska handla om märkningens 
storlek och läsbarhet. Detta innebär att livsmedelskontrollen ska ha 
ett ökat fokus på den obligatoriska märkningen i samband med 
kontroll, och titta på märkningens storlek och läsbarhet. 
Livsmedelskontrollen föreslås återkomma till rådet hösten 2024 
med en redovisning av aktiviteten. Rådet ställer sig positiva till 
förslaget.   

Tillsyn av märkning ur ett tillgänglighetsperspektiv 
Åsa Hoffmann, enhetschef kemikalier och hälsa, Anneli Johansson 
och Amanda Salguero, båda miljö- och hälsoskyddsinspektörer 
kemikalier och hälsa, föredrar avdelningens arbete med tillsyn av 
kemiska produkter.  

E-cigaretter/vape är en ny kemisk produkt som innehåller nikotin i 
varierande halter. Produkten har bland annat följande 
märkningskrav:  

- Varningssymbol: Dödskalle. 
- Text: ”Giftigt vid förtäring”. 
- Kännbar/taktil varningstriangel. 

Anneli föreslår att enheten ska samverka med rådet om tillsyn av e-
cigaretter. Aktiviteten föreslås bli att inspektera återförsäljare av e-
cigaretter med fokus på märkning av produkten med taktil 
varningsmärkning, att den finns samt storlek och placering. Rådet 
ställer sig positiva till förslaget och ser fram emot att ta del av 
resultatet hösten 2024.  

Kemikalieplan 2024 
Arne Jamtrot, enhetschef kemikaliecentrum, informerar om arbetet 
med ny kemikalieplan. Nyheter i planen är att det bland annat 
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kommer vara ett fokus på PFAS, ftalater, bisfenoler, samt att 
förvaltningen kommer arbeta mer med att mäta resultat kopplade till 
planen.  
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§6 
Hammarbyhöjdens idrottshall på Nytorps gärde 

Beslut 
Rådet tackar för informationen.  

Sammanfattning 
Zagros Shaker, projektledare fastighetskontoret, föredrar projektet 
Hammarbyhöjdens idrottshall, kvarter B, Nytorps gärde. 

Idrottshallen planeras för skolidrott för Hammarbyskolan Södra, 
samt föreningsidrott. Hallen är dimensionerad för maximalt 300 
besökare. Idrottshallen är nödvändig för att kunna utöka 
Hammarbyskolan Södra. Fastighetskontoret ser projektet som en 
central del i pågående detaljplanearbete, som publik funktion och 
fokuspunkt i området.  

Idrottshallen planeras i två plan med hiss. Huvudentrén ansluter till 
torgmiljö i markplan. Samtliga omklädningsrum i idrottshallen 
planeras bli tillgänglighetsanpassade.  

Det finns kvarvarande frågor om hur parkering för rörelsehindrade 
ska lösas i anslutning till hallen.  

Rådet framför att det är av största vikt att det finns parkering för 
rörelsehindrade samt att säker plats, en funktion som 
rörelsehindrade ska använda vid behov av nödutrymning, på andra 
våningen är dimensionerad för hallens ändamål.  
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§7 
Frågor till fastighetsnämndens och miljö- och 
hälsoskyddsnämndens presidium 

Beslut 
Rådet beslutar att delegera åt ordföranden och vice ordföranden att 
fastställa frågorna till protokollet.  

Sammanfattning 
Rådet träffar nämndernas presidier den 29 maj.  

Fastighetsnämnden 

Brister i tillgängligheten på grund av detaljplanearbete 
Rådet har under en period stött på problem i fastighetskontorets 
projekt som rör begränsningar och brister i detaljplanearbetet 
gällande tillgänglighet. Två exempel finns i projekt på Nytorps 
gärde, Nytorpsbadet och Hammarbyhöjdens idrottshall. I båda 
fallen saknas det förutsättningar för parkering för rörelsehindrade i 
anslutning till anläggningarna.  
 

 Hur ser ni på att den här typen av projekt riskerar att ha 
brister i tillgängligheten, så som parkering för 
rörelsehindrade? 

Eriksdalsbadet, renovering eller nybyggnation  
 Vilka önskemål eller visioner har ni kring Eriksdalsbadet 

utifrån ett tillgänglighetsperspektiv?  

Befolkningsprognos 
 Hur ska eller kan staden anpassa sitt byggande av 

idrottshallar och simhallar m.m. vid en sviktande 
befolkningsprognos? 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
Rådet är mycket positivt till miljöförvaltningens arbete med 
fokusområden för 2024. 

Märkning och allergikost 
Ett av rådets fokusområden är märkning och allergikost. Ett 
verksamhetsområde som i stort styrs av EU-lagstiftning och därmed 
är svår för förvaltningen att påverka. Rådet har tillsammans med 
livsmedelskontrollen diskuterat hur teknik skulle kunna vara 
hjälpsamt i frågan om märkning och allergikost. Ett förslag som 
rådet framfört är att livsmedel kan märkas med QR-koder för att 
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kunna dela ytterligare information om innehållet i produkter (det är 
t.ex. inte krav på att skriva med kryddor som inte står på 
allergilistan).  
 
Vilken roll ser ni att ni som förtroendevalda skulle kunna ta i frågan 
om frivillig utveckling av exempelvis QR-koder? 
 
  



 Råd för funktionshinderfrågor 2024-04-10 

 

 

 Sida 11 (11) 

 
  
 

 

 
https://start.stockholm  

§8 
Övriga frågor 
Inga övriga frågor ställs vid dagens sammanträde.  
 

 

 Vid protokollet 

  

  

 Kerstin Thörner 
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